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DOELMATIGHEID    DOELTREFFENDHEID    RECHTMATIGHEID 

 

 

Datum / tijd :  Donderdag 20 november 2014 20.00 uur 

aanwezig : Van der Staaij (voorzitter), Becht (D66), Beumers  (RKC), Breedveld (RKC), 

Van Dam (ChristenUnie/SGP), Ekelschot (CDA), IJpma (Progressief 

Woerden), Zwier-Kentie (RKC), Geldorp (griffier), Van Beek (verslag). 

 
Verslag (concept)  

 
1. Opening  

De voorzitter opent de vergadering. De voorzitter heet allen van harte welkom. Hij stelt het 
zeer op prijs dat de raadsleden vanavond zijn gekomen. De fracties die vanavond niet 
vertegenwoordigd zijn worden node gemist.  
De heer Bom (Sterk Woerden) is met kennisgeving afwezig. Hij heeft zijn inbreng voor 
vanavond per e-mail gestuurd. De heer Geldorp zal de inbreng van de heer Bom 
verzorgen. 
Vanuit de rekenkamercommissie (RKC) is de heer Bukkems met kennisgeving afwezig. Hij 
legt per 1 januari 2015 na bijna elf jaar zijn functie als rekenkamercommissielid neer. Zijn 
ontslagbrief staat op de lijst van ingekomen stukken (DLIS) van 14 tot en met 20 november 
2014. 

 
De RKC organiseert 2x per jaar een bijeenkomst met raads- en commissieleden om te 
praten over haar werkzaamheden. Van de bijeenkomst wordt een verslag gemaakt dat op 
de site wordt gepubliceerd. Dit is de tweede bijeenkomst van dit jaar. De eerste 
bijeenkomst was op 5 juni (voorjaarsbijeenkomst).  

 
2. Verslag voorjaarsbijeenkomst 

Er worden twee correcties toegepast op de presentielijst van 5 juni 2014.  
Naar aanleiding van agendapunt 2 van het verslag worden twee onderwerpen nader 
besproken.  
 
1. Verbonden partijen 
De wetswijziging van de Gemeentewet (die rekenkamercommissies dezelfde 
bevoegdheden als rekenkamers geeft om toegang te verkrijgen tot informatie van 
gemeenschappelijke regelingen) is aangenomen. De RKC heeft nu formeel de 
mogelijkheid om onderzoek te doen bij gemeenschappelijke regelingen.  
De RKC heeft recent (2013/2014) onderzoek verricht naar Ferm Werk. Hoewel ten tijde 
van het onderzoek de bevoegdheden van de RKC nog niet formeel waren geregeld, heeft 
de RKC hier in de praktijk geen hinder van ondervonden.  
Wanneer de RKC in de toekomst het voornemen heeft om een verbonden partij te 
onderzoeken, zal de RKC proactief contact zoeken met de rekenkamer(commissie)s van 
de andere gemeenten die deelnemen in de verbonden partij en hen op zijn minst 
vroegtijdig informeren.  
De raadsleden benoemen Ferm Werk en de Omgevingsdienst regio Utrecht (ODRU) als 
voorbeelden van verbonden partijen die relevant zijn voor onderzoek en die zich lenen voor 
eventuele samenwerking met andere rekenkamer(commissie)s. Op het terrein van 
bijvoorbeeld de jeugdzorg is samenwerking veel bewerkelijker.  
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2. Uitvoering van overgenomen aanbevelingen 
Het college gaat niet afzonderlijk rapporteren over de uitvoering van de aanbevelingen die 
de raad van de RKC heeft overgenomen, maar uitsluitend generiek via 
bestuursrapportages. De voorzitter RKC heeft hierover overleg gehad met de 
concerncontroller. In dat overleg is een praktische oplossing overeengekomen. De RKC 
brengt per jaar 2 à 3 rapportages met aanbevelingen uit. De secretaris van de RKC zal de 
uitvoering van de aanbevelingen monitoren.  

 
3. Jaarplan 2014 Rekenkamercommissie Woerden 

De primaathouders lichten de stand van zaken ten aanzien van de (voorgenomen) 
onderzoeken toe. 
 
Onderzoek subsidieverlening, primaathouder Sijmen Breedveld 
Het onderzoek naar effectmeting van subsidies zal nog dit jaar worden afgerond. Het 
rekenkamerrapport zal in de cyclus van januari 2015 worden aangeboden aan de raad. 
Vanuit de raadsleden komt de vraag of het effect van subsidies wel kan worden gemeten. 
De heer Breedveld licht toe dat dat inderdaad kan en dat in de gemeente Woerden (met 
name) binnen het sociaal domein de eerste stappen hiertoe worden gezet. In het 
onderzoek zijn 4 subsidies doorgelicht. Er is een instrument voor effectmeting ontwikkeld. 
Een van de aanbevelingen van de RKC zal zijn om bij subsidies vanaf € 10.000 
randvoorwaarden voor effectmeting te stellen. 
 
Onderzoek bbz-regeling, primaathouder Gerard Bukkems (toelichting door de voorzitter) 
Na de inbreng van een burger heeft de RKC besloten tot een onderzoek naar de 
toepassing van de bbz-regeling. Het betreft een kort onderzoek dat nog dit jaar zal worden 
afgerond. De raadsleden zijn hier content mee en zijn benieuwd naar de resultaten.  
  
Onderzoek vastgoed, primaathouder Ron Beumers 
In 2011 is de afdeling vastgoed opgericht. Bij oprichting is een aantal doelstellingen voor 
de afdeling geformuleerd. De raad heeft de kaders gesteld. Onderwerp van het onderzoek 
is: wat is er van de doelstellingen terecht gekomen binnen de kaders van de raad? De 
RKC heeft de onderzoeksopzet geformuleerd en staat op het punt om het onderzoek uit te 
besteden. De RKC heeft het voornemen om de resultaten van het onderzoek middels een 
rekenkamerbrief aan te bieden aan de raad. De raadsleden geven aan dat dit onderwerp 
nog steeds actueel is.  
 
Onderzoek digitalisering, primaathouder Lydia Zwier-Kentie 
Tijdens de voorjaarsbijeenkomst van 5 juni is gebleken dat de raad behoefte heeft aan een 
onderzoek naar digitalisering. Na de voorjaarsbijeenkomst heeft het college een 
informatiebeleidsplan vastgesteld en de raad hierover geïnformeerd. De RKC heeft een 
gesprek gehad met Karolijn van den Heuvel, directielid Woerden.  
Digitalisering kent vele aspecten. Er zijn ook veel onderzoeksrichtingen mogelijk. De RKC 
vraagt de raadsleden waar zij de prioriteit leggen. De raadsleden benoemen diverse 
onderwerpen waarbij zij knelpunten zien, zoals: privacy, contractbeheer, de financiën, het 
kunnen uitvoeren van de controlerende taak door de raad. Er wordt afgesproken dat de 
RKC voor het formuleren van een onderzoeksvoorstel zal schakelen met de raad. 

 
4. Werkwijze Rekenkamercommissie Woerden 

De voorzitter licht kort de werkwijze van de RKC bij de keuze van onderzoeksonderwerpen 
toe, zoals die is beschreven in de Werkwijze. Op 2 december vindt het jaarlijks 
afstemmingsoverleg plaats. Dit jaarlijks overleg is bedoeld om overlap tussen zogenaamde 
artikel 213a onderzoeken, onderzoeken van de accountant en van de RKC te voorkomen. 
Na de najaarsbijeenkomst van vanavond zal de RKC in concept de onderwerpen 
formuleren die zij in 2015 zou willen onderzoeken. Het definitieve jaarplan 2015 wordt 
geformuleerd na het afstemmingsoverleg.  
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5. Gedachtenwisseling rekenkameronderzoeken 
 De raadsleden geven een aantal suggesties voor mogelijke rekenkameronderzoeken: 

- Schuldhulpverlening:  
Wat is de effectiviteit van het beleid? Dit onderwerp is ook genoemd tijdens de 
voorjaarsbijeenkomst van 5 juni.  
De griffier geeft de raadsleden als suggestie mee om meer feitelijke informatie over het 
schuldhulpverleningsbeleid en de invulling daarvan via schriftelijke vragen of een 
raadsinformatiebrief op te vragen. 
- Aanbestedingsbeleid/inkoop: 
Dit is een onderwerp waarmee ook een deel van het bezuinigingsprogramma wordt 
ingevuld. Vragen zijn onder meer: krijgen we wat we wilden inkopen of is het alleen 
minder? Is het voordeel dat in de begroting is ingeboekt ook haalbaar? Zo nee, waar liggen 
de risico’s? Dit onderwerp is ook genoemd tijdens de voorjaarsbijeenkomst van 5 juni. 
De griffier geeft de raadsleden als suggestie mee om meer feitelijke informatie over het 
aanbestedingsbeleid en de invulling daarvan via schriftelijke vragen op te vragen. 
- Ferm Werk: 
Op welke wijze gaat Ferm Werk om met zijn klanten? Is er sprake van doelmatig en 
doeltreffend optreden en rechtmatig handelen?  
De griffier geeft de raadsleden als suggestie mee een (vertrouwelijke) hoorzitting te 
organiseren met cliënten van Ferm Werk. 
De RKC licht toe dat de raad naar aanleiding van het rekenkamerrapport WWB en de 
oprichting van Ferm Werk (2014) een aantal aanbevelingen ten aanzien van Ferm Werk 
heeft overgenomen. Daarop lichten de raadsleden toe dat zij middels een amendement 
hebben laten vastleggen dat de aanbevelingen van de RKC moeten worden verwerkt in de 
DVO 2015 van Ferm Werk.  
- Verbonden partijen:  
Hoe sluit de Planning&Control-cyclus van verbonden partijen aan op de P&C-cyclus van de 
gemeente? 
De griffier geeft aan dat de wijzigingen in de wet gemeenschappelijke regelingen hier in 
procedureel opzicht in voorzien. Vraagpunt blijft of de verbonden partijen die aanpassingen 
in hun werkwijze adequaat kunnen invoeren. 
- Inkoopbeleid jeugdzorg: 
Onlangs zijn de contracten voor 2015 afgesloten. Er wordt regionaal samengewerkt om in 
te kopen, maar er is geen sprake van een verbonden partij of een gemeenschappelijke 
regeling. De gemeente sluit individuele contracten met jeugdzorgaanbieders. Vragen zijn 
onder meer: hoe doeltreffend is deze aanpak?  Hoe kan de vrijheid om in 2016 te 
transformeren worden gewaarborgd?  
De RKC licht toe dat het van belang is dat de raad aan de voorkant de opdracht goed 
formuleert en duidelijke kaders stelt. Via schriftelijke vragen kan worden gemonitord of de 
uitvoering naar tevredenheid verloopt. Wanneer dat niet het geval is, dan kan de raad de 
RKC verzoeken om een onderzoek te doen.  
- Pilot pgb: 
In het kader van de decentralisaties loopt er nu een pilot in Woerden met 
Persoonsgebonden Budgetten (pgb’s). Kan de RKC een nulmeting en een 
evaluatieonderzoek naar de effecten uitvoeren? 
De RKC licht toe dat de gemeente Woerden binnen het sociaal domein zelf ook 
nulmetingen uitvoert, zo blijkt uit het onderzoek naar subsidieverlening.  
De griffier herinnert de raadsleden eraan dat dit onderwerp zal worden besproken in de 
Commissie Welzijn van 3 december en dat een aantal vraagpunten dan al aan de orde 
kunnen worden gesteld.  

 
Naast bovenstaande suggesties voor onderzoeken wordt het evaluatieonderzoek IBOR 
besproken. Tijdens de Commissie Algemeen van 8 oktober is besloten dat het college dit 
evaluatieonderzoek zal uitvoeren. De raadsleden vragen of de RKC bereid was geweest 
als de raad de RKC zou hebben verzocht om dit onderzoek uit te voeren.  
De RKC is zeker welwillend om een verzoek van de raad serieus te overwegen. Een 
verzoek vanuit de raad moet wel realistisch en haalbaar zijn. De RKC had haar 
bedenkingen bij de termijn waarbinnen het IBOR-onderzoek moet zijn afgerond.  
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Mocht de raad in de toekomst een verzoek aan de RKC willen doen, dan is daarbij van 
belang te weten dat: 
1. de RKC het besluit neemt om het onderzoek wel/niet uit te voeren; 
2. de RKC de wijze van onderzoek bepaalt; 
3. de RKC rapporteert wat zij aantreft.  

 
Daarnaast is de RKC in principe bereid om (op verzoek van de raad) ex ante op 
onderwerpen mee te lezen met de raad en de raad te adviseren bij het formuleren van 
kaders. 

 
 
De voorzitter bedankt de aanwezigen voor hun inbreng en sluit de vergadering.  
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